
 
P r o t o k ó ł   Nr  XIV/ 2008 

 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 28 marca  2008 r. 
 
  
Początek sesji - godz. 9.00     zakończenie - godz. 12,20   
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Krzysztof Tomków       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz        
7. Kuzianik Alicja    
8. Mindur Andrzej         
9. Ołowiańczyk Zygmunt     
10. Stączek Ryszard      
11. Szajna Anna         
12. Trygar Krystyna  
13. Węgrzyn Maria  

      14. Gierad Alfreda 
      15. Michalski Edward 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Wójt Gminy  Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy Zarszyn      - Pani Ryszarda Mikołajek  
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Radni Rady Powiatu Sanockiego  
- Sołtysi 
 

 
Porządek sesji :   

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami , w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy Zarszyn. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Zarszyn na 2008 r. 
7. Uchwalenie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość 
nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy 
nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego                    



w pierwszej kategorii zaszeregowania  dla nie będących nauczycielami pracowników szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Zarszyn. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w 
pierwszej kategorii zaszeregowania dla pracowników Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Zarszynie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w 
pierwszej kategorii zaszeregowania dla pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Zarszynie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w 
pierwszej kategorii zaszeregowania dla pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Zarszynie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Zarszynie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej 
naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości.                        

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej związanej ze 
wzrostem wartości nieruchomości spowodowanego budową urządzeń infrastruktury 
technicznej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciąŜania 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Zarszyn oraz ich wydzierŜawiania lub najmu na 
okres dłuŜszy niŜ 3 lata. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali uŜytkowych, 
stanowiących własność  Gminy Zarszyn. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Zarszyn na rzecz uŜytkownika wieczystego.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 
własność  Gminy Zarszyn na rzecz uŜytkownika wieczystego. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowosielce. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Odrzechowa.    
21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Jaćmierz . 
22. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Posada Jaćmierska. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Jaćmierz Przedmieście. 
24. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Długie. 
25. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Zarszyn. 
26. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Posada Zarszyńska. 
27. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa BaŜanówka. 
28. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Nowosielce. 
29. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Pielnia. 
30. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Odrzechowa. 
31. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Pastwiska. 
32. Wolne wnioski i zapytania. 
33. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
34. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zarszyn Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były 
zatem prawomocne do podejmowania uchwał.  
 
Ad. 2. Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna 
Trygar w imieniu członków Komisji zgłosiła  wniosek o zdjęcie z porządku obrad dwóch punktów  
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tj.17 i 18 dotyczących podjęcia uchwał w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości połoŜonych w Zarszynie, stanowiących własność Gminy Zarszyn na rzecz 
uŜytkowników wieczystych. Przewodnicząca Komisji podając uzasadnienie tego wniosku 
oznajmiła, iŜ członkowie Komisji wnioskowali, aby wstępnie określić cenę jaką moŜna będzie 
uzyskać ze sprzedaŜy przedmiotowych nieruchomości, by w ten sposób radni mogli podjąć 
właściwą decyzję. 
W/w wniosek Przewodniczącej Komisji podany przez Przewodniczącego Rady Gminy Pana 
Janusza Koniecznego pod głosownie radni przyjęli jednomyślnie. 
 
Ad. 3.  Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie wniesiono.  
 
Ad. 4. W interpelacjach  głosu nie zabierano.  
 
Ad. 5. Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej złoŜył sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy                    
z swojej działalności w okresie między sesjami oraz z realizacji zadań przez poszczególne  referaty                     
w Urzędzie Gminy.  
W trakcie dyskusji nad złoŜonym sprawozdaniem głos zabrali : 
- Radny Janusz Dębski zapytał,  czy nie jest zagroŜona dalsza kontynuacja prac przy prowadzonej 
rozbudowie oczyszczalni ścieków w Zarszynie oraz czy zostanie zachowany  termin jej oddania do 
uŜytkowania,  
- drugie zapytanie radnego dotyczyło terminu rozpoczęcia prac przy budowie elektrowni wiatrowej 
w Odrzechowej. 
 
- Wójt odpowiedział radnemu Januszowi Dębskiemu, iŜ cały czas czyni starania o pozyskanie 
dodatkowych środków na kontynuację rozbudowy oczyszczalni ścieków w Zarszynie. ZłoŜone 
zostały dwa wnioski o dotacje do WFOŚiGW i NFOŚiGW, które są na etapie  rozpatrywania. 
Pan Wójt dodał takŜe, iŜ nie jest zagroŜony planowany na miesiąc lipiec 2008 r termin oddania do 
pełnej eksploatacji  rozbudowywanej oczyszczalni ścieków  w Zarszynie. 
- W sprawie projektu budowy elektrowni wiatrowej w Odrzechowej Wójt odpowiedział, iŜ obecnie 
Inwestor jest na etapie przygotowywania  niezbędnej w tym  zakresie dokumentacji. 
Trwają prace przy  sporządzaniu planu zagospodarowania przestrzennego tej miejscowości, a takŜe 
prace przy sporządzaniu dokumentacji na budowę dróg pod tę inwestycję.  
Pan Wójt dodał takŜe, jeŜeli nic nie stanie na przeszkodzie to rozpoczęcie  prac przy budowie 
elektrowni wiatrowych w Odrzechowej nastąpi w  2009 r.  
  
Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2008 r.  
 
W dyskusji głos zabrali : 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek na wstępie poinformowała o wprowadzonej 
autopoprawce Wójta do projektu zmian w budŜecie Gminy na 2008 r, a  następnie  przedstawiła po 
stronie dochodów i wydatków projekt tych zmian  wskazując na decyzje, dotacje celowe na 
podstawie których zmiany te zostały wprowadzone. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, iŜ członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały , który 
był tematem obrad na posiedzeniu Komisji w dniu 27 marca 2008 r. 
 
W dyskusji głosu nie zabierano. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian w budŜecie gminy Zarszyn na 2008 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad.7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie uchwalenie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 
przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania                 
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy 
nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn.  
 
- Wójt Gminy przedstawiając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między 
innymi, Ŝe potrzeba jej podjęcia wynika z art. 30 ust. 6 i art. 54 ust. 7 ustawy Karta Nauczyciela                           
i jest corocznym obowiązkiem Rady Gminy. 
Regulamin ten został uzgodniony z Związkiem Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału                      
w Zarszynie i Komisji Międzyzakładowej NSZZ ”Solidarność” Pracowników Oświaty                              
i Wychowania w Krośnie,  gdzie uzyskał pozytywną opinię. 
Ponadto Wójt poinformował, Ŝe po przeprowadzonej konsultacji z związkami zawodowym 
wprowadził do projektu w/w uchwały następujące autopoprawki : 
- W rozdz. II Dodatek motywacyjny § 4 pkt. 1 -”dodatek motywacyjny dla nauczyciela nie moŜe 
być wyŜszy niŜ 20 % jego wynagrodzenia zasadniczego(...)” 
- W rozdz. III Dodatek funkcyjny  w § 8 pkt. 2 „Dodatki funkcyjne , o których mowa w § 6 ust. 1                
i § 7 ust. 1 nie przysługują w okresie nieusprawiedliwionej nieobecności w pracy(...)” 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i  Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, iŜ Komisja na posiedzeniu w dniu 26 marca br. pozytywnie zaopiniowała  
w/w projekt uchwały wraz zgłoszonymi  autopoprawkami Wójta. 
 
- Radna Alfreda Gierad stwierdziła iŜ ubolewa nad tym, Ŝe związki zawodowe nie podjęły 
negocjacji w kierunku wzrostu  wartości procentowej wynagrodzenia za sprawowanie funkcji 
wychowawcy klasy. Dodała przy tym, iŜ ustalone dotychczas wynagrodzenie  nie jest adekwatne do 
poniesionych nakładów pracy, gdyŜ jest to praca bardzo trudna i odpowiedzialna zwłaszcza                               
z młodzieŜą gimnazjalną. Zaproponowała, by Komisja Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku 
Publicznego w przyszłym roku wynegocjowała korzystniejsze warunki przyznawania wyŜszego 
dodatku do wynagrodzenia dla nauczyciela wychowawcy.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny potwierdził, iŜ praca wychowawcy 
szczególnie w klasach gimnazjalnych jest trudna i odpowiedzialna i cieszy się, Ŝe członek Komisji 
Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego zwrócił na ten fakt uwagę.  
 
 Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenie regulaminu określającego wysokość 
stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia 
wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn. Uchwała ta 
podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się 
od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 8-11.Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe realizacja tych 
czterech punktów porządku obrad będzie się odbywać kompleksowo , gdyŜ są one analogicznie 
spójne i dotyczą  tych samych tematów, a mianowicie :  
 
- Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego                     
w pierwszej kategorii zaszeregowania  dla nie będących nauczycielami pracowników szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Zarszyn. 
 
- Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego                    
w pierwszej kategorii zaszeregowania dla pracowników Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 
Szkół w Zarszynie. 
 
-  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego                        
w pierwszej kategorii zaszeregowania dla pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                  
w Zarszynie. 
 
- Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego                       
w pierwszej kategorii zaszeregowania dla pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej                          
w Zarszynie. 
 
- Wójt Gminy przedstawiając celowość  i zasadność podjęcia w/w uchwał powiedział między 
innymi , Ŝe ich podjęcie wymagane jest ze względu na zmianę rozporządzenia Rady Ministrów                 
w sprawie zasad wynagradzania pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego. Ponadto Wójt dodał, iŜ podjęcie tych uchwał 
nie spowoduje dodatkowego obciąŜenia zaplanowanych w budŜecie gminy środków na wypłatę 
wynagrodzeń w 2008 r. 
 
 Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan 
Krzysztof Tomków poinformował, Ŝe w/w projekty uchwał były przedmiotem analizy na 
posiedzeniu Komisji w dniu 26 marca br. i zostały pozytywnie zaopiniowane.  
 
 Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał kolejno  pod głosowanie następujące projekty uchwał : 
 
- w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego  w pierwszej kategorii 
zaszeregowania  dla nie będących nauczycielami pracowników szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych przez Gminę Zarszyn. Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 
brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.   
 
- w sprawie  ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego  w pierwszej kategorii 
zaszeregowania dla pracowników Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Zarszynie. 
Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu.    
 
-   w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego  w pierwszej kategorii 
zaszeregowania dla pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Zarszynie. Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 
do protokołu. 
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-  w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego   w pierwszej kategorii 
zaszeregowania dla pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie. Uchwała  podjęta 
została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu.    
 
Ad. 12. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Zarszynie.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, 
Ŝe plan likwidacji SPG ZOZ w Zarszynie był juŜ wielokrotnie omawiany w szerszym gronie, 
między innymi z sołtysami , członkami Rad Sołeckich z kaŜdej miejscowości , Radą Społeczną 
SPG ZOZ , gdzie uzyskał pozytywną akceptację. Ponadto Wójt poinformował, Ŝe w kraju około 
80% placówek słuŜby zdrowia to niepubliczne zakłady opieki zdrowotnej i tak po 8 latach 
działalności SPG ZOZ widzi równieŜ potrzebę dokonania przekształcenia tego Zakładu w  
Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej. Przekształcenie Zakładu staje się potrzebą chwili, ponadto 
zmiana ta spowoduje  większą mobilność Zakładu w pozyskiwaniu środków z Unii Europejskiej 
oraz instytucji finansowych na wyposaŜenie specjalistycznych gabinetów lekarskich bez potrzeby 
zabezpieczania środków z  budŜetu gminy. Jedynym obowiązkiem Gminy będzie zapewnienie 
środków na remont dzierŜawionych przez Zakład obiektów. Ponadto likwidacja SPGZOZ przyczyni 
się m.in. do skrócenia procesów decyzyjnych. Następnie Wójt odczytał Zarządzenie Nr 59 
Wojewody Podkarpackiego z dnia 12 marca 2008 r. w sprawie pozytywnej opinii do projektu 
uchwały Rady Gminy Zarszyn w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Gminnego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zarszynie. 
W dalszej wypowiedzi Wójt podkreślił, i Ŝ zdaje sobie sprawę z tego , Ŝe  temat ten wywołuje wśród 
społeczeństwa wiele róŜnych emocji  gdyŜ i sytuacja w krajowej słuŜbie zdrowia jest teŜ trudna.    
Na zakończenie wypowiedzi Wójt oznajmił, iŜ  ma  nadzieję, Ŝe nowy podmiot będzie nadal 
konsekwentnie podnosił standart usług medycznych na terenie naszej gminy. Pan Wójt podkreślił 
takŜe, Ŝe SPG ZOZ w Zarszynie nie pozostawił  Ŝadnych długów, co obciąŜało by budŜet gminy,  
jak równieŜ nie było z tym Zakładem większych problemów.  
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, Ŝe w dniu 26 marca br. odbyło się posiedzenie wszystkich członków 
stałych Komisji Rady Gminy, gdzie był szeroko omawiany temat likwidacji SPG ZOZ w Zarszynie. 
Po przeprowadzonej dyskusji i udzieleniu przez Pana Dariusza Wanielistę-Dyrektora SPGZOZ 
odpowiedzi na zadawane przez radnych pytania przeprowadzono głosowanie. W trakcie tego 
głosowania spośród 7 członków Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego 
za projektem uchwały głosowało 4 radnych, 2 wstrzymało się, 1 radny był przeciw. W związku                  
z powyŜszym opinia Komisji odnośnie omawianego projektu uchwały była pozytywna, niemniej 
jednak nadal pozostają obawy co do dalszej działalności słuŜby zdrowia na terenie gminy,  
związane ewentualną likwidację niektórych placówek słuŜby zdrowia na terenie gminy.  
 
- Pan Dariusz Wanielista- Dyrektor SPG ZOZ w Zarszynie powiedział o dobrej ośmioletniej  letniej 
dotychczasowej współpracy organu załoŜycielskiego z SPG ZOZ. Obecnie gdy kondycja finansowa 
Gminy jest słabsza i i nie ma moŜliwości zaciągania kredytów  na remont i wyposaŜenie gabinetów 
lekarskich lepszym wyjściem będzie utworzenie Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, gdzie 
będzie łatwiejszy dostęp do potrzebnych na ten cel środków unijnych.W dalszej wypowiedzi 
Dyrektor SPG ZOZ podkreślił, Ŝe do końca 2008r. zostanie zachowania obecna struktura 
funkcjonowania placówek  słuŜby zdrowia na terenie gminy. Istniejące obecnie punkty lekarskie na 
terenie gminy nie spełniają wymogów rozporządzenia Ministra Zdrowia w sprawie wymagań jakim 
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powinny odpowiadać pod względem fachowym i sanitarnym pomieszczenia i urządzenia zakładu 
opieki zdrowotnej i te punkty lekarskie będą funkcjonować dopóki nie zostaną wydane w tym 
zakresie odpowiednie decyzje administracyjne. Obecny pozostający na wyposaŜeniu sprzęt 
medyczny jest juŜ zuŜyty i trzeba zabiegać i zakup nowego,  a takie moŜliwości moŜna uzyskać 
tylko z chwilą utworzenia Niepublicznego Zakładu i zabiegać o środki unijne gdzie w obecnej 
strukturze  jesteśmy pozbawieni do ich dostępu. 
 
W dalszej dyskusji głos zabrali : 
- Radny Janusz Dębski zapytał, czy obecnie funkcjonujący w Długiem punkt pielęgniarski nadal 
pozostanie w tej miejscowości i kto go będzie finansował po 2009 r.  
 
- Pan Wiesław Józefczyk Sołtys Odrzechowej w swojej wypowiedzi podkreślił,  iŜ Pan Dyrektor             
nie wypowiedział się konkretnie na temat struktur działania  Niepublicznego Zakładu szczególnie          
w kwestii dalszego utrzymania na terenie gminy wszystkich działających obecnie  punktów 
lekarskich.  Troska Pan Józefczyka dotyczyła konkretnie pozostawienia do dalszej działalności 
punktu lekarskiego  w  Odrzechowej . Zapytał, czy Dyrektor w dalszych swoich zadaniach  
podejmie się dostosowania tego punktu lekarskiego do wymagań wyŜej  cyt.  rozporządzenia 
Ministra Zdrowia. Ponadto Pan Józefczyk podkreślił, Ŝe jednym z priorytetów   w Planie  Rozwoju 
Miejscowości Odrzechowa zawarto punkt pn. łatwość dostępu do usług medycznych 1400 
mieszkańcom tej miejscowości. 
 
- Radna Krystyna Trygar oznajmiła, Ŝe popiera projekt przekształcenie słuŜby zdrowia na terenie 
gminy na Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej i jednocześnie zapytała czy w tej sytuacji 
zwiększy się liczba lekarzy przyjmujących w Ośrodku Zdrowia w Zarszynie. 
 
- Na zadane pytania Dyrektor SPGZOZ odpowiedział: 
-  Radnej Krystynie Trygar , Ŝe obsada lekarska jest uzaleŜniona od zawartych kontraktów z NFZ. 
Ponadto jednym z problemów jest takŜe zbyt mała ilość pomieszczeń w budynku w Ośrodka 
Zdrowia w Zarszynie i by mogło przyjmować w nim więcej lekarzy musi on być rozbudowany. 
 
- Sołtysowi wsi Odrzechowa-Panu Józefczykowi odpowiedział, Ŝe na obecnym etapie nie 
przewiduje się zamykania punktów lekarskich, do chwili, gdy nie zostaną wydane w tej kwestii 
odpowiednie przepisy administracyjne ze strony SANEPID-u i innych instytucji, dodając przy tym , 
Ŝe od 7 lat obecny Zakład ma jedynie  warunkową rejestrację. Zaadoptowanie punktów lekarskich 
do wymogów rozporządzenia Ministra Zdrowia wymagać będzie  poniesienia  bardzo duŜych 
nakładów finansowych , przede wszystkim trzeba by je było rozbudować,  powiększyć , a następnie 
utrzymywać. Jednocześnie zadał pytanie: „kogo stać  będzie na taką , a nie inną  sytuację gdzie 
obecnie w kaŜdej niemalŜe miejscowości istnieją placówki słuŜby zdrowia”. 
 
- Radnemu Januszowi Dębskiemu  odpowiedział, Ŝe momencie rejestracji Zakładu być moŜe 
znajdzie się jakieś rozwiązanie na pozostawienie w tej miejscowości punktu pielęgniarskiego. 
 
- Sołtys Wiesław Józefczyk potwierdził, iŜ podtrzymuje swoją wcześniejszą wypowiedź,  iŜ 
Dyrektor SPG ZOZ nic dotychczas nie zrobił w kierunku dostosowania punktu lekarskiego w 
Odrzechowej do wymagań rozporządzenia Ministra Zdrowia i dodał, iŜ nie oczekuje by w 
Odrzechowej był „pełnoprofilowy” dostęp do lekarza w tej miejscowości,  lecz by była zapewniona 
„codzienna”opieka medyczna w tej miejscowości. Stwierdził, Ŝe z przypadku zorganizowania 
przetargu na utworzenie Niepublicznego Zakładu mógłby wziąć w nim udział podmiot, który 
przedstawi projekt dalszego funkcjonowania punktu lekarskiego w Odrzechowej. Trudno w obecnej 
sytuacji podjąć działania pozwalające sołectwu na  przystąpienie  do dostosowania  obecnego 
punktu lekarskiego  do wymogów rozporządzenia Ministra Zdrowia w sytuacji, gdy nie ma Ŝadnej 

7 



gwarancji na funkcjonowanie punktu lekarskiego po 2009 r . 
 
- Radna Alfreda Gierad w swojej wypowiedzi odniosła się do wypowiedzi Dyrektora SPG ZOZ 
mówiąc:„ Pan nie zamyka, ale nic nie robi w kierunku jego nie zamknięcia”. Dodała , iŜ nie 
natrafiła na Ŝaden ślad w poprzednich protokołach z sesji , by Dyrektor proponował jakieś środki na 
remont punktu lekarskiego w Odrzechowej  celem jego dostosowania  do wymagań przytoczonego 
rozporządzenia. 
 
- Na zakończenie tego tematu Dyrektor SPG ZOZ zadał retoryczne pytanie: „czy jeszcze gdzieś 
funkcjonuje ośrodek zdrowia  który obsługuje 1400 mieszkańców,  tego ekonomicznie  nie utrzyma 
się”. Dodał równocześnie, iŜ występująca  obecnie płynność finansowa funkcjonowania  wszystkich 
placówek słuŜby zdrowia na terenie gminy wynika  tylko z oszczędnej działalności Zakładu. 
Niestety  koszty utrzymania wzrastają, tj. opłaty za media, wynagrodzenia pracowników,  zakup 
sprzętu medycznego itp. 
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie likwidacji  Samodzielnego Publicznego 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zarszynie. Uchwała  podjęta została większością głosów. 
Za jej podjęciem głosowało 13 radnych , 1 radny był przeciw , 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała ta  stanowi załącznik do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny głosił 10 minutową przerwę.  
 
Ad. 13 – 14. Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 
dyskusję nad dwoma tematycznie powiązanymi projektami uchwał : 
 
-  w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej naliczanej z tytułu 
wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości.                        
 
- w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej związanej ze wzrostem wartości 
nieruchomości spowodowanego budową urządzeń infrastruktury technicznej. 
 
Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia pierwszej z uchwał powiedział między innymi , Ŝe 
Ustawa o gospodarce nieruchomościami z 1997 r  stanowi, Ŝe jeŜeli w wyniku podziału 
nieruchomości dokonanego na wniosek właściciela lub uŜytkownika wieczystego, który wniósł 
opłaty roczne za cały okres uŜytkowania tego prawa, wzrośnie jej wartość , wójt moŜe ustalić w 
drodze decyzji , opłatę adiacencką z tego tytułu. Wydanie decyzji o ustaleniu opłaty adiacenckiej 
nie jest moŜliwe bez uprzedniego uchwalenia i wejścia w Ŝycie uchwały rady gminy, określającej 
stawkę, która nie moŜe być większa niŜ 30 % róŜnicy wartości nieruchomości. Uchwała ma 
charakter aktu prawa miejscowego i nie moŜe mieć mocy wstecznej. Ustalenie opłaty adiacenckiej 
moŜe nastąpić w terminie 3 lat od dnia w którym decyzja zatwierdzająca podział nieruchomości 
stała się ostateczna albo orzeczenie o podziale stało się prawomocne. Wartość nieruchomości przed 
podziałem i po podziale określa się według cen na dzień wydania decyzji o ustaleniu opłaty 
adiacenckiej.  
Opłaty adiacenckie nie dotyczą nieruchomości rolnych i leśnych, chyba , Ŝe dokonanie podziału 
spowodowałoby konieczność  wydzielenia nowych dróg publicznych albo wydzielenia działek 
gruntu o pow. mniejszej niŜ 0.3 ha.  
Opłat  nie pobiera się teŜ , gdy podział dokonywany jest niezaleŜnie od ustaleń miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego między innymi w celu : 
- zniesienie współwłasności nieruchomości zabudowanej co najmniej dwoma budynkami 
wzniesionymi na podstawie pozwolenia na budowę, 
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-wydzielenia działki budowlanej , jeŜeli budynek został wzniesiony na tej działce przez  
samoistnego posiadacza w dobrej wierze,  
- wydzielenia części nieruchomości, której własność lub uŜytkowanie wieczyste zostały nabyte                         
z mocy prawa, 
- realizacji roszczeń do części nieruchomości wynikających z przepisów ustawy o gospodarce 
nieruchomościami lub innych ustaw,. 
- wydzielenia części nieruchomości objętej decyzją o ustaleniu lokalizacji drogi krajowej, 
- wydzielenia działki budowlanej. 
 
 Przedstawiając uzasadnienie do drugiego projektu  uchwały Wójt powiedział między 
innymi,Ŝe zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami z 1997 r właściciele uczestniczą  
w kosztach budowy infrastruktury technicznej przez wnoszenie na rzecz gminy opłat adiacenckich. 
Przez budowę infrastruktury technicznej rozumie się budowę drogi oraz wybudowanie pod ziemią, 
na ziemi albo nad ziemią przewodów lub urządzeń  wodociągowych, kanalizacyjnych, 
ciepłowniczych, elektrycznych, gazowych i telekom. Wójt ustala w drodze decyzji opłatę 
adiacencką , kaŜdorazowo po stworzeniu warunków do podłączenia nieruchomości do 
poszczególnych urządzeń infrastruktury tech. albo po stworzeniu warunków do korzystania                       
z wybudowanej drogi.  Wydanie decyzji o ustaleniu opłaty adiacenckiej nie jest moŜliwe bez 
uprzedniego uchwalenia i wejścia w Ŝycie uchwały rady gminy, określającej stawkę opłaty. 
Uchwała taka musi wejść w Ŝycie przed wybudowaniem urządzeń , z którego miałby wynikać 
obowiązek zapłaty opłaty adiacenckiej. Uchwała ma charakter prawa miejscowego i nie moŜe mieć 
mocy wstecznej. Wysokość opłaty adiacenckiej wynosi nie więcej niŜ 50 róŜnicy między wartością 
jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem urządzeń infrastruktur techn. a wartością jaką 
nieruchomość ma po ich wybudowaniu. Wartość nieruchomości według stanu przed 
wybudowaniem urządzeń infrastruktury techn.  i po ich wybudowaniu określona zostaje w operacie 
szacunkowym wykonanym przez rzeczoznawcę  majątkowego  na zlecenie Urzędu. Koszt 
wykonania operatu nie jest wliczony do opłaty adiacenckiej. Na poczet opłaty adiacenckiej zalicza 
się wartość nakładów poniesionych przez właściciela nieruchomości na rzecz budowy 
poszczególnych urządzeń infrastruktury technicznej. Wydanie decyzji o ustaleniu opłaty 
adiacenckiej moŜe nastąpić w terminie do 3 lat od dnia stworzenia warunków do podłączenia do 
poszczególnych urządzeń. Opłata adiacencka moŜe być na wniosek właściciela nieruchomości 
rozłoŜona na raty roczne płatne w okresie 10 lat.  
 
- Zgodnie z § 36 pkt. 2 ppkt. 6 Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa                    
i Finansów Pani Krystyna Trygar zgłosiła w imieniu członków Komisji  formalny wniosek                           
o przekazaniu omawianych  projektów uchwał do dalszej pracy Komisji w celu pełniejszej ich 
analizy , dodając równieŜ przy  tym, Ŝe podjęcie tych uchwał związane będzie z kolejnymi 
dodatkowymi obciąŜeniami finansowymi nakładanymi na mieszkańców naszej gminy.  
 
 W/w wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Przewodniczący 
Rady Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie. Wniosek ten został przyjęty jednomyślnie  
i tym samym w/w projekty uchwał przekazane zostały do dalszej pracy w Komisji. 
 
Ad. 15. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad kolejnym 
projektem  uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciąŜania nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Zarszyn oraz ich wydzierŜawiania lub najmu na okres dłuŜszy niŜ            
3 lata. 
 Wójt Gminy poinformował , Ŝe potrzeba podjęcia w/w uchwały wynika z nowelizacji 
ustawy  o gospodarce nieruchomościami. Nadmienił takŜe, iŜ w sprawach sprzedaŜy nieruchomości 
mienia gminy , nabywania na rzecz gminy czy obciąŜania ich ograniczonymi prawami rzeczowymi 
na rzecz osób fizycznych i prawnych , wnoszenia nieruchomości jako wkłady  niepienięŜne do 
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spółek handlowych nadal decydowała będzie Rada Gminy. Natomiast do właściwości Wójta    
pozostają  sprawy dot.  wydzierŜawiania i najmu nieruchomości wchodzących w skład gminnego 
zasobu nieruchomości , a takŜe oddawania ich w uŜyczenie. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła , Ŝe w/w projekt uchwały był przedmiotem obrad na posiedzeniu Komisji w dniu                                     
26 marca 2008 r i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał  pod glosowanie projekt uchwały w sprawie sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 
i obciąŜania nieruchomości stanowiących własność Gminy Zarszyn oraz ich wydzierŜawiania lub  
najmu na okres dłuŜszy niŜ   3 lata. Uchwała  podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem 
głosowało  14 radnych , 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Ad. 16.  Kolejny projekt uchwały dotyczył określenia zasad wynajmowana lokali uŜytkowych, 
stanowiących własność Gminy Zarszyn. 
 
- Wójt uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe w związku                          
z brakiem opracowanych zasad gospodarowania lokalami uŜytkowymi zachodzi potrzeba podjęcia 
uchwały , która uszczegółowi tryb przekazywania lokali uŜytkowych w najem. 
Ponadto w oparciu o uchwałę reguluje się zasady: zmiany najemców oraz podnajem lokali 
uŜytkowych, zawieranie oraz wypowiadanie umów najmu na lokalne uŜytkowe,zasady 
postępowania przy zwalnianiu lokali przez najemców, zasady postępowania przy remontach 
koniecznych w trakcie eksploatacji lokali , zasady postępowania przy modernizacji lokali 
uŜytkowych. Przyjęcie tego projektu proponowanej uchwały ujednolici działania Gminy                          
w gospodarowaniu zasobem komunalnym. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, iŜ w/w projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji w dniu 26 marca 
2008 r i został pozytywnie zaopiniowany. 
 
W dyskusji głosu nie zabierano.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie określenia zasad wynajmowania lokali uŜytkowych, stanowiących własność Gminy 
Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 15 radnych. Uchwała ta 
podjęta została większością głosów. 
 
Ad. 17 – 18. Punkty  zdjęte z porządku obrad. 
 
Ad. 19. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowosielce na lata 2007- 2016. 
 
- Wójt Gminy złoŜył jednocześnie uzasadnienie do dwóch projektów uchwał tj. Planu Odnowy 
 Miejscowości Nowosielce i Odrzechowa  mówiąc, Ŝe są to juŜ kolejne tego typu  „Plany”. Zespoły 
je opracowujące  tworzyli mieszkańcy, przedstawiciele podmiotów  gospodarczych  i organizacji 
społecznych. Mieszkańcy na zebraniu wiejskim te „Plany ”przyjęli , natomiast Rada Gminy ma je 
zatwierdzić. Z chwilą uruchomienia środków w Programie Wsparcia Obszarów Wiejskich w 
ramach Odnowy Wsi  opracowane „Plany Odnowy Miejscowości” będą podstawą do ubiegania się 
o środki pozabudŜetowe na rozwój tych miejscowości. 
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- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków przedstawiając opinię Komisji do przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe członkowie 
Komisji nie mieli Ŝadnych zastrzeŜeń do merytorycznej treści Planu Odnowy Miejscowości 
Nowosielce.  Natomiast Komisja kwestionowała umieszczenie na  tytułowej stronie „Planu” herbu 
rodu Gniewoszów z Nowosielec i jednocześnie zapytał o stanowisko radcy prawnego czy 
umieszczenie  tego herbu w tym miejscu jest prawidłowe. 
 
- Pan Jan  Stokłosa Sołtys wsi Nowosielce poinformował, Ŝe herb ten został przedstawiony  na tej 
tytułowej stronie poniewaŜ historyczna nazwa miejscowości wyróŜniająca ją przez wieki to nazwa 
Nowosielce Gniewosz, stąd przywołanie na pierwszej stronie herbu rodziny Gniewoszów, jako 
symbolu miejscowości , a zarazem wyraz szacunku dla naszej przeszłości. 

 
- Radca prawny Pan i Agata Kustra odpowiedziała , iŜ herb ten nie moŜe być umieszczony na 
stronie tytułowej „Planu” , lecz jego opis i wizerunek powinien być ujęty  w opisywanym  rysie  
historycznym tej miejscowości, gdyŜ był to  herb rodziny Gniewoszów, a nie miejscowości 
Nowosielce.  
 
- Radny Janusz Dębski zgłosił formalny wniosek o  zdjęcie tego punktu z porządku obrad                             
i przekazanie omawianego projektu Planu Odnowy Miejscowości  Nowosielce  do  dalszej pracy                           
w Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa   i Porządku Publicznego celem wyjaśnienia tych 
niezgodności. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek 
radnego. Za jego przyjęciem głosowało 15 radnych. Zatem omawiany projekt będzie ponownie 
przedmiotem analizy Komisji. 
 
Ad. 20. Kolejny projekt uchwały dotyczył zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Odrzechowa 
na lata 2008 – 2017. Plan ten obejmuje Sołectwo Odrzechowa i Sołectwo Pastwiska.  
 
- Pan Wiesław Józefczyk Sołtys Odrzechowej powiedział iŜ ma nadzieję, Ŝe te sugestie ujęte 
w Planie Odnowy Miejscowości Odrzechowa będą brane pod uwagę w ramach działań Programu 
Odnowa Wsi i nadal w takim dotychczasowym układzie partnerskim chciałby współpracować                             
z organami gminy. 
 
-Pan Henryk Maksymik Sołtys Sołectwa Pastwiska stwierdził, Ŝe Plan Sołectwa Pastwiska 
przygotowywali  głównie ludzie młodzi, którzy chcą by ich te „Ŝyczenia”  zawarte w „Planie” 
spełniły się i jednocześnie powiedział, Ŝe nadal oczekuje dobrej współpracy  z Gminą                                
w podejmowaniu   działań  na rzecz rozwoju tej miejscowości.  
 
Wobec braku dalszych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Odrzechowa na lata 2008 – 2017.  Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 
brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 21 – 31. Kolejne punkty porządku obrad dotyczyły podjęcia uchwał w sprawie zatwierdzenia 
zmian w  wszystkich Statutach Sołectw na terenie gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad w/w projektami uchwał 
w której głos zabrał: 
- Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Ryszard Stączek poinformował, Ŝe Uchwałą Rady 
Gminy  z dnia  20 kwietnia 2007 r powołana została doraźna Komisja Statutowa, która na 
przełomie roku 2007 – 2008 odbyła pięć posiedzeń w celu dokonania  analizy zgłoszonych przez 
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niektórych Sołtysów propozycji zmian w Statutach Sołectw. Komisja część tych proponowanych 
zmian przyjęła,  część odrzuciła jak równieŜ wypracowała nowe wnioski , które następnie przesłane 
zostały do konsultacji z sołtysami i mieszkańcami na zebraniach wiejskich. 
Propozycje zmian  w szczególności dotyczyły wymaganej  ilości mieszkańców na zebraniu 
wiejskim dla waŜności wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej w niektórych wnioskowanych  Statutach 
Sołectw.  Projekty w/w zmian jak i inne wszyscy radni i sołtysi otrzymali przed sesją i poprosił 
Wysoką Radę o ich przyjęcie.  
 
 Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał kolejno pod głosowanie projekty uchwał w sprawie : 
 
- zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Jaćmierz .Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.                     
W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
-  zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Posada Jaćmierska. Uchwała ta podjęta została 
jednomyślnie.  W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 
- zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Jaćmierz Przedmieście. Uchwała ta podjęta została 
jednomyślnie.  W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
- zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Długie. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.                      
W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
- zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Zarszyn. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.                 
W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
-  zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Posada Zarszyńska. Uchwała ta podjęta została 
jednomyślnie.  W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
-  zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa BaŜanówka. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
- zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Nowosielce. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
-  zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Pielnia. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.                 
W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
- zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Odrzechowa. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
-  zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Pastwiska. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.      
W głosowaniu udział brało 15 radnych Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
  
 Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy podziękował członkom Komisji Statutowej 
za przygotowanie projektów uchwał w zakresie zmian w w Statutach  Sołectw dodając , przy tym iŜ 
ta doraźna komisja  z dniem 28 marca br. ulega rozwiązaniu. 
 
Ad. 32. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 
- Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo Okręgowej Stacji 
Chemiczno – Rolniczej z /s w Rzeszowie, która składa podziękowanie Wójtowi   i Radzie Gminy 
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 za przychylność i zrozumienie w corocznym  przekazywaniu środków finansowych na 
przeprowadzanie badań gleb na terenie gminy. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy odczytał takŜe skierowane na jego ręce pismo Radnego Rady 
Powiatu Sanockiego z prośbą o finansowe wsparcie dla cięŜko chorego 8 letniego Kuby                                  
z Zahutynia. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy przypomniał takŜe,  iŜ z dniem 30 kwietnia br. mija termin 
składania oświadczeń majątkowych radnego.  
 
- Radny Krzysztof Tomków  wystąpił z wnioskiem o powołanie nowej doraźnej Komisji Statutowej 
w celu  opracowania projektu zmian niektórych zapisów w Statucie Gminy Zarszyn. Propozycja 
radnego dotyczyła w szczególności zmiany nazwy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
poprzez  poszerzenie jej dotychczasowego zakresu kompetencji o sprawy związane infrastrukturą               
i drogownictwem , a takŜe wspieraniem działalności gospodarczej , drobnej przedsiębiorczości na 
terenie gminy. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował radnych , Ŝe w tej sprawie 
powinna zostać podjęta inicjatywa uchwałodawcza , w której przedstawione zostanie uzasadnienie 
powołania doraźnej Komisji Statutowej w celu dokonania zmian w Statucie Gminy Zarszyn.  
 
- Radny Adam Malik  wnioskował o remont  drogi  w Posadzie Jaćmierskiej prowadzącej do drogi 
powiatowej BaŜanówka – Jaćmierz. a takŜe o przeniesienie lokalizacji  przystanku autobusowego              
w Posadzie Jaćmierskiej,dodając, iŜ przystanek ten  jest niefortunnie usytuowany , bowiem  
wciśnięty jest w Ŝywopłot na jednej z prywatnych posesji , gdzie właściciel tej posesji nie zgadza 
się na jego remont. Radny zaproponował  ewentualne jego przeniesienie  na  utwardzony plac przed 
Szkołą Podstawową w Jaćmierzu. Z przystanku tego mogliby skorzystać równieŜ i gimnazjaliści 
oczekujący na autobus szkolny..  
 
- Radna Alfreda Gierad wnioskowała w imieniu części mieszkańców z Odrzechowej mieszkających 
przy drodze wojewódzkiej w kierunku Pastwisk o zbudowanie wiaty dla podróŜnych na przystanku 
zlokalizowanym  w rejonie ZZD IZ w Odrzechowej,  gdyŜ obecnie nie ma tam nic oprócz słupka.  
 
- Radny Ryszard Stączek poparł wniosek Radnego Malika mówiąc, dodając iŜ słusznym jest zmiana 
lokalizacji przystanku autobusowego w Posadzie Jaćmierskiej, który jest tak niefortunnie 
usytuowany. Niemniej jednak plan lokalizacji tego przystanku przy szkole musi być uzgodniony 
z Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Jaćmierzu. 
 
- Sołtys Jaćmierza Pani Anna Ochęduszko zapytała jaki jest okres gwarancji na wyremontowane 
jesienią ub. roku dwie drogi w Jaćmierzu. Pani Sołtys stwierdziła,  iŜ  na tych drogach juŜ w kilku 
miejscach  popękał  asfalt i poprosiła by w ramach przewidywanej gwarancji to poprawić. 
 
Ad. 33. Na zadane pytania odpowiedzi udzielili : 
 
- Radnemu Adamowi Malikowi Wójt odpowiedział, Ŝe wnioskowana przez radnego naprawa drogi 
w Posadzie Jaćmierskiej do drogi powiatowej BaŜanowka - Jaćmierz będzie wykonana równolegle 
z przeprowadzaniem remontu innej drogi gminnej  w tej miejscowości. 
 
- Radnemu Adamowi Malikowi i Alfredzie Gierad Wójt odpowiedział, Ŝe lokalizacja przystanków 
wymaga uruchomienia pewnych procedur i  dokonania uzgodnień między innymi z Policją 
i  Zarządami Dróg. Sprawom tym nadany zostanie taki  tok postępowania. 
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- Pani Sołtys z Jaćmierza odpowiedział, Ŝe na wiosnę br. w ramach gwarancji zostanie wykonany  
przegląd tych dróg  i ewentualne usterki zostaną usunięte. 
 
- Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego ZOZ w Zarszynie Pan Dariusz Wanielista 
podziękował Radzie Gminy za podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego 
Gminnego ZOZ w Zarszynie. Jednocześnie wyraził przekonanie, Ŝe przekształcenie SPG ZOZ 
w Zarszynie na  Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej spowoduje podniesienie poziomu usług 
w zakresie opieki zdrowotnej terenie Gminy Zarszyn. 
 
Ad. 34. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  podziękował 
wszystkim  zebranym za aktywny  udział w obradach i ogłosił czternastą  sesję Rady Gminy 
Zarszyn  w bieŜącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała :   Przewodniczący 
Irena Kasza           Rady Gminy Zarszyn   
         mgr Janusz Konieczny 
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